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Verslag Domeinvergadering Algemene Zaken d.d. 5 juli 2023 
Verslag: Het Notuleercentrum 
 
 
Domeinvoorzitter: Anita Van Ham 

College: Burgemeester Wim Hillenaar en wethouders Manon Fokke en Alex Meij  

Domeingriffier Ira Bongers  

Ambtelijke 

ondersteuning: 

Sandra Houben 

Aanwezige fracties 

(14): 

SPM, GroenLinks, D66, CDA, PvdA, Partij Veilig Maastricht, VVD, Volt, 
SP, PVV, 50PLUS, SAB, M:OED, Liberale Partij Maastricht 

Niet aanwezige 

fracties (2): 

Partij voor de Dieren, Forum voor Democratie 

Aanwezige 

domeinleden (16): 

John Steijns (SPM), Ria Makatita (SPM), Anne Lucas (GroenLinks), Claudia 
Demas (D66), Guido Mertens (D66), Jean Pellaers (PvdA), Jo Smeets (Partij 
Veilig Maastricht), Jean-Pierre van Wissem (VVD), Danny Janssen (Volt), 
Stephanie Blom (SP), René Betsch (PVV), Bennie van Est (50PLUS), John 
Gunther (SAB), Martin van Rooij (M:OED), Kitty Nuyts (Liberale Partij 
Maastricht, Luc Schoonbrood (CDA) 

 
1. Opening, vaststellen agenda en besluitenlijst 
 
De voorzitter opent de vergadering om 17.00 uur en heet iedereen van harte welkom, in het bijzonder 
burgemeester Wim Hillenaar, die vandaag voor het eerst bij deze vergadering aanwezig is. Parallel aan deze 
vergadering vindt de Domeinvergadering Economie en Cultuur plaats in de raadszaal. 
 
De voorzitter constateert dat het quorum is behaald. 
 
Bij aanvang van de vergadering zijn de fracties Partij voor de Dieren en Forum voor Democratie nog niet 
aanwezig. Wethouder Fokke heeft aangegeven wat later aanwezig te zijn. Rond 18.30 uur is de dinerpauze 
gepland. Er is gewoonlijk één woordvoerder per fractie. Vanwege de diversiteit van onderwerpen is het mogelijk 
te wisselen van woordvoerder. 
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
De besluitenlijst wordt vastgesteld. 
 
2. Mededelingen inclusief stand van zaken toezeggingen 
 
CDA (Schoonbrood) maakt melding van de ontvangst van een brandbrief van RTV Maastricht over de financiële 
situatie van RTV Maastricht. CDA verzoekt het college om op korte termijn in gesprek te gaan met 
RTV Maastricht om een oplossing te bespreken, tot er landelijke besluitvorming is over de financiële regelingen 
in 2025. 
 
De voorzitter noteert deze vraag voor wethouder Fokke, voor beantwoording later in deze vergadering. 
 
De voorzitter geeft aan dat met de komst van de nieuwe burgemeester is getracht met een schone lei aan 
toezeggingen te beginnen. Er zijn geen vragen over de lijst van toezeggingen, waarmee deze is vastgesteld, 
met dank voor het achterhalen van alle antwoorden. 
 
D66 (Demas) vraagt over de motie van Groep Alexander Lurvink uit 2022 wat het resultaat is na anderhalf jaar 
onderzoek, of dit geconcretiseerd kan worden en of terugkoppeling kan plaatsvinden. Een motie van de SP met 
betrekking tot de subsidieverordening is onderhanden, waarbij de uitwerking van het protocol wordt 
meegenomen. Ook op dit punt vraagt D66 om concretisering.  
De motie van M:OED over edemocratie wordt meegenomen in het plan van burgerparticipatie. Er is echter al 
een plan van aanpak burgerparticipatie, D66 vraagt hierover verduidelijking. 
 
De voorzitter geeft aan dat D66 zo snel mogelijk een reactie krijgt van wethouder Fokke.  
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Partij Veilig Maastricht (Smeets) vraagt naar de voortgang van de overige drie moties, waaronder de motie 
van D66 over de vlam van Minckelers.  
 
De voorzitter kijkt na of de juiste versie van de lijst met toezeggingen bij de vergaderstukken is gevoegd. 
 
D66 (Demas) geeft aan dat de motie over de vlam van Minckelers op zich is uitgevoerd. De motie staat nog 
open op het punt van een duurzame ontwikkeling van de vlam.  
 
3. Rondvraag aan college 
 
Er zijn geen rondvragen aan het college. 
 
4. Jaarplanning 
 
Er zijn geen vragen over de jaarplanning. 
 
5. Benoemen vicevoorzitter domein Algemene Zaken 
 
Er worden stembriefjes rondgedeeld voor de stemming over de nieuwe vicevoorzitter. Er zijn twee kandidaten, 
te weten de heer Bert Garnier en de heer Harry Schouten. De raadsleden worden verzocht hun stem te geven 
voor een van beide kandidaten of voor een derde kandidaat, als een derde kandidaat bij de raadsleden bekend 
is. Niet ingevulde stembriefjes tellen niet mee. De voorzitter en griffier tellen de stemmen. Er is 1 stem voor 

de heer Vaessen, 5 stemmen voor de heer Schouten en 8 stemmen voor de heer Garnier. De heer Garnier 

wordt door de raad benoemd tot vicevoorzitter van het domein Algemene Zaken. 
 
6. Jaarstukken 2022 – (Programmanummer: 0. Bestuur en Ondersteuning – 1. Veiligheid) 
 
Accountantsverslag en controleverklaring Jaarstukken 2022 
 
De voorzitter benoemt de drie onderdelen van de jaarrekening, zijnde veiligheid, bestuur en dienstverlening en 
algemene financiën.  
 
50PLUS (Van Est) komt terug op zijn vraag over RTV. Dit onderwerp valt onder het domein Economie en 
Cultuur. 50PLUS heeft geen vragen over het thema veiligheid. 
 
GroenLinks (Lucas) dankt het college voor de beantwoording van de vragen over de jaarstukken. 
 
De voorzitter verzoekt wethouder Meij om waar te nemen voor het onderdeel bestuur en dienstverlening tot 
wethouder Fokke in de vergadering aanwezig is. 
 
50PLUS (Van Est) heeft op 4 juli 2023 de vragen in het algemeen gesteld en gaat ervan uit dat dit integraal 
wordt opgenomen. Zijn vraag betrof de wijze van formuleren over de vennootschapsbelasting, te weten de 
passage ‘de belastbare winst is hoger dan begroot’. Dit is een vreemde formulering. Hij begrijpt dat er een 
oorzakelijk verband is, maar mist uitleg over waarom de hogere lasten niet zijn begroot. Een andere vraag is of 
het structureel zo is dat bij sommige punten zaken gelijk opgaan met als resultaat nul. Als dat zo is dan 
vertekent dat het beeld in de totaalsom. Tot slot geeft 50PLUS complimenten voor de verbeterde leesbaarheid 
van het document.  
 
Wethouder Fokke sluit aan bij de vergadering.  
 
Wethouder Fokke vindt de vragen technisch van aard en stelt voor de vragen van 50PLUS schriftelijk af te 
doen.  
 
50PLUS (Van Est) is akkoord met dit voorstel.  
 
De voorzitter constateert dat er geen vragen zijn over financiën in het algemeen. 
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7. Kaderbrief 2024 
 
SPM (Makatita) spreekt van een duidelijk document met veel ambities. SPM vraagt meer duiding over de 
evaluatie van de interne cultuurverandering op het punt van thuiswerken. 
 
PvdA (Pellaers) spreekt van een mooi document, weliswaar redelijk globaal, maar met benoeming van de 
doelen die in 2024 zouden moeten worden behaald. PvdA is voorstander van veerkrachtige wijken en vraagt of 
de pilot in de wijken Nazareth en Pottenberg breed en samen met alle netwerkpartners wordt gestart of dat 
deze pilots gefaseerd worden gestart.  
 
M:OED (Van Rooij) heeft geen inhoudelijke vraag maar is benieuwd met welke input het college het meest is 
gebaat. De Kaderbrief is veelomvattend. M:OED vraagt hoe de discussie in week 28 kan worden gevoerd en 
hoe de raad nog accenten kan leggen.  
 
Volt (Den Heijer) verwijst naar de presentatie over de cultuuromslag. Er wordt meer extraversie en 
klantgerichtheid verwacht van de medewerkers. Volt vraagt hoe wordt omgegaan met medewerkers die in het 
verleden goed presteerden in de oude visie en wat meer moeite hebben met de nieuwe visie. 
 
SAB (Gunther) is blij met de compacte en prettig leesbare samenvatting van de Kaderbrief. SAB vindt het 
moeilijk dat onderwerpen door elkaar zijn gaan lopen en had daarin meer structuur willen zien. Het is niet altijd 
duidelijk onder welk domein een onderwerp valt. In de stukken staat dat er steeds minder vrijwilligers zijn. SAB 
vraagt wat het college gaat doen om vrijwilligers te behouden. 
 
GroenLinks (Lucas) ondersteunt de vraag van SPM. Het document is gemakkelijk leesbaar maar breed van 
opzet. 
 
Liberale Partij Maastricht (Nuyts) heeft begrepen dat de raad prioriteiten moet stellen bij de Kaderbrief. Een 
van de prioriteiten van de Liberale Partij Maastricht is veiligheid en handhaving. Liberale Partij Maastricht vraagt 
wat de plannen zijn van het college om de handhaving zo snel mogelijk op volle sterkte te brengen. Gezien de 
uitdagingen nu en in de toekomst is het raadzaam handhaving uit te breiden. Een zorgpunt is of er voldoende 
financiële middelen voor handhaving zijn gereserveerd.  
 
VVD (Van Wissem) sluit zich aan bij eerdere opmerkingen over hoe de raad kan weten of het college goed op 
weg is. VVD spreekt van een goede richting en belangrijke inhoud, maar wil de voortgang meetbaar maken 
zodat de raad een vinger aan de pols kan houden. 
 
50PLUS (Van Est) verwijst naar de opmerking van het college dat bewust niet is gekozen voor een pre-
begroting maar voor een echte vooruitblik naar de stad die Maastricht wil zijn. De vraag is of 50PLUS dat wil. 
Politiek is keuzes maken. Volgens 50PLUS zou de raad in een vroeg stadium besluiten over de kaders 
waarbinnen later keuzes worden gemaakt. De Kaderbrief lijkt een politiek stuk, een breed geformuleerd 
coalitieakkoord of verkiezingsprogramma. Dit is een gemiste kans. 50PLUS vraagt of de overige raadsleden blij 
zijn met deze Kaderbrief of liever nu de piketpaaltjes slaan waarlangs in november 2023 keuzes worden 
gemaakt. 50PLUS wil weten wanneer de discussie wordt gevoerd als bij de begrotingsbehandeling alles in feite 
al is beslist. In dat opzicht is de Kaderbrief mager en voldoet niet aan de verwachtingen van 50PLUS. 
 
D66 (Lucas) sluit aan bij de woorden van de VVD. In de bespreking van de Kaderbrief op 11 juli 2023 geeft D66 
haar kaders mee. Die discussie blijft wat D66 betreft staan. 
  
PVV (Betsch) sluit zich aan bij de inbreng van 50PLUS. De raad heeft een richtlijn gekregen waarover mag 
worden meegedacht. PVV verwacht bij het uitvoeren van de controlerende taak te horen te krijgen dat de raad 
dit zelf heeft gewild. PVV is niet akkoord met de Kaderbrief. 
 
Partij Veilig Maastricht (Smeets) wil op 11 juli 2023 discussie voeren over de kwaliteit van de Kaderbrief. 
Partij Veilig Maastricht is het niet eens met de inbreng van 50PLUS. De raad heeft zeggenschap over de inhoud 
van de stukken. In de discussie op 11 juli 2023 kunnen inwoners goed zien en horen hoe de politieke partijen 
erover denken. Partij Veilig Maastricht is voorstander van de gebruikelijke behandeling van de Kaderbrief en het 
voeren van de discussie op 11 juli 2023.  
 
50PLUS (Van Est) reageert op de inbreng van Partij Veilig Maastricht. Het gaat niet om het doen zoals het 
hoort. Het gebeurt nu zoals het hoort. Het college is vrij de Kaderbrief op te stellen zoals het college dat wil. 
50PLUS had een andere verwachting. In de Kaderbrief zijn geen duidelijke keuzes opgenomen, maar globale 
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richtlijnen, focus op lange termijn en geen opmaat voor de begroting 2024. Het college wijkt bewust af van de 
gebruikelijke vorm.  
  
Partij Veilig Maastricht (Smeets) antwoordt te hebben gezegd hoe de fractie erover denkt en vindt dat het zo 
hoort. De Kaderbrief is een goed stuk waarin de kaders gesteld worden. Het debat wordt gevoerd op de plek 
waar het hoort te gebeuren. Daarna worden stukken geschreven en wordt een debat gevoerd in de raadszaal. 
In de commissies kunnen de stukken inhoudelijk worden besproken. Het is goed dat de kaders nu worden 
gesteld.  
 
Wethouder Meij reageert op de vragen over de basis op orde, de cultuuromslag en het thuiswerken. Hij geeft 
aan dat op 3 juli 2023 een grote bijeenkomst heeft plaatsgevonden in het kader van de reorganisatie die 
700 personen betrof. Er is hard gewerkt om deze personen per 1 juli 2023 te plaatsen. Een aantal medewerkers 
is naar een andere afdeling gegaan en 170 medewerkers hebben een andere functie gekregen. Dit is goed 
verlopen. Hiermee is geprobeerd de fundamenten te leggen waardoor in de toekomst meer aandacht kan 
worden gericht op de cultuuromslag. Dit is een kwantitatief en kwalitatief traject voor de lange termijn. De 
organisatie gaat meer integraal en gebiedsgericht samenwerken, wat geldt voor alle medewerkers en waarvoor 
nieuwe functies zijn ingesteld. Het is een lang traject waarbij verschillende middelen worden ingezet om te 
komen tot aanspreken van elkaar en het geven van feedback. Daarnaast is belangrijk hoe de managers 
leidinggeven aan hun team, hoe zij openheid betrachten en nagaan wat in functies nodig is om te voldoen aan 
de gevraagde competenties. Een van de sporen binnen ‘basis op orde’ is leren en ontwikkelen. 
De medewerkers kunnen de werkplek kiezen die het meest geëigend is voor het werk dat moet worden gedaan. 
Dat kan zijn vanaf thuis, fysiek op kantoor of in een hybride vorm. Deze vormen van werken vinden hun 
oorsprong in de COVID-19-periode. De verwachtingen ten opzichte van elkaar worden vastgelegd en er is een 
minimum aan contactmomenten met collega’s bepaald. Er is gezorgd voor een goede balans. 
Er wordt gestart met veerkrachtige wijken, waarbij eerst wordt geïnventariseerd wat er is en wat inwoners en 
partijen nodig hebben. Van daaruit worden de pilots in de wijken Nazareth en Pottenberg verder georganiseerd 
en dynamisch ontwikkeld. 
 
M:OED (Van Rooij) vraagt hoe de raad het college het beste kan helpen. 
 
Wethouder Meij stelt in reactie hierop de wedervraag wat de raad van het college nodig heeft. Bij accordering 
van de Kaderbrief kan het college aan de slag gaan. 
 
M:OED (Van Rooij) stelde de vraag om de risico’s die door 50PLUS zijn genoemd ludieker te verwoorden. 
M:OED kan thema’s bedenken die erbij kunnen, maar het heeft meer kans van slagen als M:OED probeert die 
kansen te herkennen in de thema’s die al zijn genoemd. M:OED wil weten waar bij het college de discussie zit 
en of het college ermee is geholpen als een van de onderwerpen verder wordt uitgewerkt.  
 
Wethouder Fokke hoopt dat de gezamenlijke discussie op 11 juli 2023 gaat over wat voor stad Maastricht wil 
zijn in 2024. Het college heeft daarvoor accenten aangegeven in de Kaderbrief. Als de raad daar anders over 
denkt, kan dat via moties en amendementen kenbaar worden gemaakt. Voor het college moet in 2024 de basis 
op orde worden gebracht en de eerste stappen worden gezet op het punt van veerkracht. Veerkracht is een 
langdurig traject met als doel dat het niet meer uitmaakt waar in Maastricht iemand zijn wieg staat. Er moet een 
begin worden gemaakt met dit traject. Daarnaast is Randwyck een accent. Het college wil ervoor zorgen als 
stad aantrekkelijk te blijven en dat inwoners er fijn kunnen wonen en werken. Er is lang geworsteld met de 
ontwikkeling van Randwyck en in 2024 moeten stappen worden gezet. De Kaderbrief is een voorjaarsnota, 
zoals besproken met de commissie B&V. De Kaderbrief zou geen pre-begroting meer zijn. In september 2023 
krijgt de raad een berap met de cijfers, om beter te zijn voorbereid op de begroting. Een voorjaarsnota gaat over 
inhoud. Wethouder Fokke hoopt op 11 juli 2023 met zestien verschillende partijen het debat te kunnen aangaan 
over de inhoud. De raad kan zijn visie op de stad aangeven.  
De meetbaarheid van de ‘basis op orde’ blijkt uit de jaarrekening. Daarin is te zien wat er is gebeurd en wat er 
niet is gebeurd. Het is ingewikkeld aan te geven wanneer de basis daadwerkelijk op orde is. Wethouder Fokke 
begrijpt het politiek ongeduld. Het probleem is niet in één dag ontstaan en kan niet in één dag worden opgelost. 
De reorganisatie is geen doel op zich maar was nodig om de bedrijfsvoering te kunnen centraliseren. Er heeft 
een politieke markt plaatsgevonden waarbij het college heeft aangegeven dat voor bedrijfsvoering extra 
financiële middelen nodig zijn. De raad ontvangt een verzoek daartoe, samen met de berap. Er wordt hard 
gewerkt aan subsidies, juridische zaken en andere zaken zoals de jaarrekening. Wethouder Fokke geeft haar 
complimenten aan de ambtenaren die aan de jaarrekening hebben gewerkt. De jaarrekening is aangeboden 
zonder addendum. Ten aanzien van de ‘basis op orde’ mag de raad van het college verwachten periodiek te 
worden geïnformeerd over de voortgang.  
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Burgemeester HiIlenaar beantwoordt de vraag van Liberale Partij Maastricht of vol gas wordt gegaan voor 
handhaving. De situatie is hem nog niet helemaal bekend en daardoor is het niet mogelijk een volledig antwoord 
te geven. Er wordt vol energie en passie gewerkt aan handhaving, waarbij serieuze en grondige afwegingen 
worden gemaakt. Het is niet snel genoeg. De vraag naar handhaving neemt overal toe. Er is een tendens 
zichtbaar dat voor bijna alles naar de overheid wordt gekeken. De samenleving heeft ook een rol in het werken 
aan de eigen weerbaarheid. 
  
Mevrouw Houben heeft voor de begroting van 2023 met de raad gesproken over de doorontwikkeling van 
handhaving openbare ruimte. De raad heeft daarvoor middelen beschikbaar gesteld. Bij de behandeling van het 
jaarplan 2023-2024 zijn de stappen toegelicht die worden genomen en is aangegeven dat een herschikking van 
het team nodig is via een reorganisatieproces. Deze reorganisatie heeft gewacht op de gemeentebrede 
reorganisatie. Er is tussentijds wel uitdrukkelijk gewerkt aan het uitbreiden van administratieve ondersteuning en 
het uitbreiden van fietshandhaving. Er zijn stappen gezet maar het eindniveau is nog niet bereikt. In het vierde 
kwartaal van 2023 gaat het college met de raad in gesprek over het meerjarenprogramma handhaving. Daarbij 
wordt ingezoomd op de behoefte van de raad en de stappen die zijn gezet en nog worden gezet. 
 
Partij Veilig Maastricht (Smeets) vraagt of de extra handhavers voor fietshandhaving en woonbeleid in het 
vierde kwartaal 2023 actief binnen de gemeente Maastricht werkzaam zijn. Deze vraag komt voort uit de cijfers 
omtrent ziekteverzuim. 
 
Mevrouw Houben antwoordt over de extra handhaving in relatie tot de huisvestingsverordening dat 
medewerkers in dienst zijn gekomen en het werk uitvoeren conform afspraak met de raad. Uitbreidingen vinden 
plaats met tijdelijke constructies. Zij kan niet volmondig bevestigen dat in het vierde kwartaal van 2023 alles uit 
het reorganisatieplan zal zijn uitgevoerd, waaronder een aantal nieuwe functies, zoals die van 
Intel-medewerkers. De handhavingscapaciteit zal op orde zijn met behulp van extra inhuur. 
 
Liberale Partij Maastricht (Nuyts) geeft aan dat al veel jaren gewerkt wordt aan het op peil krijgen van 
handhaving. Er is steeds meer behoefte aan handhavers. Er zijn tien handhavers weg bij parkeren. Liberale 
Partij Maastricht vraagt of deze handhavers voldoende breed zijn opgeleid voor inzet waar dat nodig is. Er was 
sprake van tijdelijke financiële middelen, wat heeft geleid tot tijdelijke contracten. De handhaving op overlast en 
fietsen lijkt niet van de grond te komen. In de Kaderbrief is aangegeven dat middelen die over zijn worden 
ingezet op de Muziekgieterij en Lumière. Liberale Partij Maastricht wil andere keuzes maken en meer geld aan 
handhaving besteden. De fractie is niet tevreden over het proces om handhaving op volle kracht te krijgen. 
Volgens de politie moet de gemeente zelf ervoor zorgen dat handhaving op een voldoende niveau is, passend 
bij een stad als Maastricht met een internationale uitstraling.  
  
Burgemeester Hillenaar antwoordt dat handhaving in het vierde kwartaal van 2023 expliciet met de raad wordt 
besproken. Daarbij hoort dat wordt gekeken naar hoe Maastricht zich verhoudt tot andere steden als het gaat 
om de bezetting van boa’s. Externe inhuur is een second best-oplossing. De plus die is gevraagd is wel benut 
maar nog niet zoals het college dat wil. 
 
Liberale Partij Maastricht (Nuyts) vraagt wat de raad bij de Kaderbrief kan inbrengen om te kunnen sturen op 
meer handhaving, voldoende financiële middelen en versnelling van het proces.  
 
Burgemeester Hillenaar verwijst naar de eerdere beantwoording door wethouder Fokke. De Kaderbrief is een 
open stuk waarin staat wat het college wil gaan doen. Het is aan de raad accenten aan te geven via moties 
waarvoor steun kan worden gezocht bij de overige fracties.  
  
GroenLinks (Lucas) geeft aan dat polarisering en radicalisering in de veiligheidsagenda veel terugkomt. In de 
voorliggende stukken ontbreekt de nadruk op dit thema. GroenLinks vraagt of dit gebruikelijk is bij deze stukken. 
Een volgende vraag betreft verduidelijking in vastgesteld beleid over een passage betreffende geweld in 
afhankelijkheidsrelaties. Daarbij wordt aangegeven dat alle partijen hun verantwoordelijkheid moeten nemen. 
GroenLinks vraagt uitleg over de passage. 
 
Mevrouw Houben antwoordt dat in het domein Algemene Zaken recent een uitgebreide toelichting is gegeven 
op het thema polarisatie, waarbij ook de radicaliseringskant is belicht. Er is een plan van aanpak dat in 
samenwerking tussen wethouder Bastiaans en burgemeester Hillenaar wordt uitgevoerd. 
Mevrouw Houben beantwoordt op hoofdlijnen de vraag over geweld in afhankelijkheidsrelaties. Er wordt op 
regionale schaal en in samenwerking met Veilig Thuis gewerkt aan actualisering van beleid rondom geweld in 
afhankelijkheidsrelaties. Netwerkpartners uit het sociaal domein worden hierbij betrokken. De raad wordt 
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hierover periodiek geïnformeerd. Vragen over de financiële kant kunnen worden gesteld en beantwoord in het 
Sociaal Domein. 
 
50PLUS (Van Est) vraagt of het meerjarenveiligheidsplan in het vierde kwartaal van 2023 voor of na de 
begrotingsbesprekingen wordt behandeld. 50PLUS geeft de voorkeur aan behandeling van het 
meerjarenveiligheidsplan vóór de begroting. 
 
Burgemeester Hillenaar doet de suggestie in het derde kwartaal van 2023 een ophaalronde te plannen. Dat 
houdt in dat de begroting eerder wordt vastgesteld dan het meerjarenveiligheidsplan. Dit kan ook op 11 juli 2023 
worden besproken waarna het college, als de raad daarom vraagt, een financiële inschatting maakt op weg 
naar de begroting. 
 
Mevrouw Houben vraagt de raad om het college de gelegenheid te geven het plan ten volle tot uitvoering te 
brengen, zoals het er ligt en met tijdelijke constructies. Het plan bevat elementen die het college wil 
verwezenlijken, zoals informatiegestuurd werken en expertise op beleid. Dat zijn belangrijke stappen op weg 
naar de situatie die de raad wil bereiken. Daarvoor is voorzien in de begroting.  
 
D66 (Demas) begrijpt de beantwoording. De voorkeur van D66 is het meerjarenveiligheidsplan voor de 
begroting te behandelen, zonder een ophaalsessie vooraf. 
  
M:OED (Van Rooij) wil ervoor zorgen dat inwoners die niet via de digitale weg demonstratierecht kunnen 
aanvragen daartoe worden gefaciliteerd door de gemeente Maastricht. M:OED vraagt of er ontwikkelingen zijn 
en wat de stand van zaken op dat punt is. 
 
Burgemeester Hillenaar is het ermee eens dat demonstratierecht ook anders dan digitaal moet kunnen 
worden aangevraagd. 
  
Mevrouw Houben bevestigt dat aanvragen voor demonstratierecht fysiek bij de gemeente Maastricht kunnen 
worden gedaan.  
 
Partij Veilig Maastricht (Smeets) vraagt hoe concreet wordt besloten ten aanzien van de vraag van D66. Partij 
Veilig Maastricht is het eens met D66 en wil het meerjarenveiligheidsplan voor de begroting ontvangen. 
  
Burgemeester Hillenaar spreekt van een dilemma dat zich richting begroting altijd voordoet. Het is ambtelijk 
bijna niet mogelijk het meerjarenveiligheidsplan voor de begroting gereed te hebben. Het plan zou er 
begin september 2023 moeten zijn in verband met de cijfers voor de begroting. De weg kan zijn dat de raad in 
de behandeling van de Kaderbrief voldoende duidelijk maakt iets extra’s te willen, waarna het college dit in 
financiële termen uitwerkt en in de begroting opneemt.  
 
50PLUS (Van Est) verzoekt het meerjarenveiligheidsplan vooraf te krijgen om eventueel bij de 
begrotingsbehandeling aanvullingen te kunnen doen. Dit is een tussenvariant, om te voorkomen dat de 
discussie over veiligheid in de begrotingsraad wordt gevoerd. 
  
Burgemeester Hillenaar hoort 50PLUS vragen of het college ernaartoe kan werken een tekst te hebben voor 
de inhoud van het plan voor de begrotingsbehandeling. 
  
Mevrouw Houben licht toe dat in november of december 2023 een begrotingswijziging kan worden voorgesteld 
die wordt verwerkt in de berap van december 2023. 
  
Wethouder Fokke wijst erop dat de begroting voor 15 november 2023 naar de provincie moet worden gestuurd 
en in september bij de raadsleden op de deurmat moet liggen. Volgens wethouder Fokke is het onmogelijk in de 
tijd dit op te lossen. 
 
Burgemeester Hillenaar is van mening dat de suggestie van 50PLUS kansrijk is.  
 
Partij Veilig Maastricht (Smeets) wil met D66 en de eigen fractie overleggen over dit vraagstuk.  
 
Burgemeester Hillenaar geeft aan dat de raad op ieder moment beleid kan vaststellen wat extra geld kan 
kosten. De vaststelling vindt tegelijkertijd plaats met een begrotingswijziging. Het nadeel is dat een totale 
afweging dan niet mogelijk is.  
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De voorzitter geeft aan dat voldoende argumenten en mogelijkheden zijn gegeven over hoe hiermee om te 
gaan. Het staat de raad vrij hieraan invulling te geven.  
 
GroenLinks (Lucas) is in vervolg op de vraag van M:OED over demonstratierecht benieuwd of het college kan 
aangeven wat zijn ambities zijn voor het evalueren of herevalueren van het demonstratierecht.  
 
Burgemeester Hillenaar antwoordt niet te weten of er iets nieuws nodig is. Burgemeester Hillenaar heeft 
daarin wel een rol en geeft aan pal te staan voor het demonstratierecht en tegelijkertijd pal staat voor openbare 
orde. Daarin moet een balans worden gevonden.  
 
GroenLinks (Lucas) heeft een vraag over het versterken van verbondenheid, onder andere via participatie. Er 
zijn blijkbaar binnen de bevolking moeilijk bereikbare groepen. GroenLinks vraagt hoe daarnaar wordt gekeken 
en wat de ambities van het college zijn. 
 
Wethouder Fokke antwoordt dat het college altijd zijn best doet om zo veel mogelijk mensen te laten meedoen 
met alles wat er kan worden gedaan in Maastricht. Er zijn veel brieven verstuurd over het burgerberaad, waarop 
meer dan 800 mensen hebben gereageerd. Het college werkt aan een divers palet van burgerbegroting. Zij 
noemt als voorbeeld een nieuwsbrief in de wijk Pottenberg, in samenwerking tussen gemeente en 
woningcorporaties, waarin een oproep wordt gedaan mee te doen aan de burgerbegroting. Er zijn 
bijeenkomsten georganiseerd over afval en er wordt op veel verschillende manieren geprobeerd inwoners te 
bereiken. Op een buurtpeiling in 2023 kwamen ruim 10.000 reacties. Wethouder Fokke nodigt de raadsleden uit 
tips en suggesties door te geven.  
 
50PLUS (Van Est) legt uit dat hij bij een eerdere presentatie niet lachte over het feit dat er drie addendums 
waren, maar dat wethouder Fokke zei dat het college het beter zou dan doen dan in 2022. 50PLUS is blij en 
tevreden en geeft complimenten aan de ambtenaren en de accountant. 50PLUS gaat de Kaderbrief opnieuw 
lezen inclusief de toevoegingen van het college. Het lijkt op ‘the sky is the limit’ maar er moeten keuzes worden 
gemaakt. Die keuzes vindt 50PLUS na tweede lezing alsnog terug in de Kaderbrief. 
  
Wethouder Fokke vindt de inbreng van 50PLUS intrigerend. Met ‘the sky is the limit’ zouden nog meer wensen 
kunnen worden verwezenlijkt. De raad heeft in 2022 de begroting vastgesteld. Met inachtneming van het 
financiële kader gaat het college aan de slag om plannen te maken. De raad gaat over de vraag waaraan de 
financiële middelen worden besteed. Voorheen was er sprake van een vorm van pre-begroting met cijfers, die 
werd doorkruist door de meicirculaire. De raad kan in actie komen bij de Kaderbrief en de begroting. Wethouder 
Fokke roept de raad op zijn kans te grijpen op 11 juli 2023 en bij de begrotingsbehandeling in november 2023. 
  
M:OED (Van Rooij) is blij de vraag over de nieuwe vorm te hebben gesteld en kijkt ernaar uit deze nieuwe vorm 
uit te proberen. 
 
8. Sluiting 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 18.15 uur.  


